

တရုတ်နှစ်သစ်ကူး ထုံးတမ်းစဉ်လာများ၏ ခရစ်ယာန်အမြင်

A Christian Perspective of Chinese New Year traditions

နိဒါန်း

ဤတရုတ်နှစ်သစ်ကူးသည် 22 ဇန်နဝါရီ 2023 တွင်ဖြစ်ပြီး ပုံမှန်အားဖြင့် 15 ရက်ကြာမြင့်ပြီး ကပ်ရောဂါကာလအလွန်တွင် ကျွန်ုပ်တို့အများအပြားသည် ဤအချိန်ကိုကျင်းပကြလိမ့်မည်။ တရုတ်နှစ်သစ်ကူး သင်္ကေတများ၊ ရိုးရာဓလေ့များနှင့် ပွဲတော်များ၊ လူသားတို့၏ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ယုံကြည်မှုများသည် နှစ်ပေါင်း 5,000 ခန့် နက်ရှိုင်းစွာ အမြစ်တွယ်နေပါသည်။ တရုတ်နှစ်သစ်ကူးသည် 15 ရက်ကြာမြင့်ပြီး တရုတ်အိမ်ထောင်စုအများစုသည် ရိုးရာပွဲများနှင့် အလေ့အထများကို ကျင်းပကြသည်။

ကံမကောင်းစွာဖြင့်၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ တရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်အချို့သည် ယာယီလောကနှင့် မြင်သာထင်သာရှိသော အောင်မြင်မှုအပေါ် အလွန်အကျွံ အာရုံစိုက်သည်။ တရုတ်ခရစ်ယာန်များသည် ယဉ်ကျေးမှုကို တန်ဖိုးထားသည်နှင့်အမျှ ၎င်း၏ယဉ်ကျေးမှုနှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာ သို့မဟုတ် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ သင်္ကေတများကို နားလည်သဘောပေါက်ရန်ဖြစ်ပြီး သမ္မာကျမ်းစာနှင့်မညီသော ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အစိတ်အပိုင်းများကို ရှောင်ရှားရန် သတိထားရမည်ဖြစ်သည်။

ကျွန်ုပ်တို့သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ယဉ်ကျေးမှုထက် ဘုရားသခင်ကို ဦးထိပ်ထားရမည်ဖြစ်ပြီး၊ တစ်ချိန်တည်းမှာပင် ကျွန်ုပ်တို့ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များနှင့် ဘာသာရေးမဟုတ်သော အချို့သော ယဉ်ကျေးမှုအစိတ်အပိုင်းများဖြင့် ဘုရားသခင်ကို ဂုဏ်တင်ရမည်ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကို ရုပ်ဝါဒ သို့မဟုတ် ဘုရားသခင် မနှစ်သက်သော အလေ့အထများနှင့် ညစ်ညမ်းခြင်းမပြုရပါ။

၎င်းနှင့်ပတ်သက်သော နယ်ပယ်အချို့ကို သုံးသပ်ကြည့်ကြစို့။

တရုတ်လပြက္ခဒိန်

တရုတ်လူမျိုးများသည် ယေဘုယျအားဖြင့် အနောက်တိုင်းပြက္ခဒိန်ကို 1911 ခုနှစ်ကတည်းက လက်ခံကျင့်သုံးခဲ့ကြသော်လည်း နက္ခတ်ဗေဒနှင့် လ၏သံသရာကိုအခြေခံသည့် လပြက္ခဒိန်ကို တရုတ်နှစ်သစ်ကူးကဲ့သို့သော ပွဲတော်အခါသမယများတွင် အသုံးပြုနေဆဲဖြစ်သည်။ နက္ခတ်ဗေဒ ပညာသည် နှစ်ပေါင်း ၃,၀၀၀ ကျော် သက်တမ်းရှိပြီး တရုတ်၏ ရှေးအကျဆုံး ဒဿနများ အပါအဝင်

ယဉ်ကျေးမှုများစွာကို ထိခိုက်စေခဲ့သည်။ လူများ၊ နိုင်ငံများ၊ စီးပွားရေးလမ်းကြောင်းများ၊ ပဋိပက္ခများနှင့် အခြားအရာများ ဖြစ်ပျက်လာမည်ကို ခန့်မှန်းရန် ၎င်းသည် အခိုင်အမာဆိုသည်။ အစဉ်အလာအရ တိရိစ္ဆာန်လက္ခဏာ ၁၂ ပါးဖြင့် နှစ်များကို မှတ်တမ်းတင်သည့်နည်းလမ်းအတိုင်း၊ တရုတ်လူများရက်သတ်မှတ်သည့်နည်းလမ်းများသည် စက်ဝိုင်း ပုံစံဖြစ်သည်။ ထပ်ခါတလဲလဲ စက်ဝိုင်းအရ တိရိစ္ဆာန်အမည် သို့မဟုတ် 'နိမိတ်' ကို နှစ်စဉ် သတ်မှတ်ပေးသည် - ကြွက်၊ နွား၊ ကျား၊ ယုန်၊ နဂါး၊ မြွေ၊ မြင်း၊ သိုး၊ မျောက်၊ ကြက်၊ ခွေး၊ ဝက် စသည့် တူညီသော 'နိမိတ်' ကို (၁၂) နှစ်တိုင်း ပြန်ပေါ်လာစေရန် သတ်မှတ်ထားသည်။

ဗေဒင်

တရုတ်ဒဏ္ဍာရီတစ်ခုက ဘီစီ ၂၆၃၇ တွင် အဝါရောင်ဧကရာဇ်တစ်ပိုင်းဖြစ်သော တိရိစ္ဆာန် လက္ခဏာများကို ရည်ညွှန်းသည်။ အခြားဒဏ္ဍာရီတစ်ခုအရ တရုတ်နတ်ဘုရား တစ်ပါးသည် လောကမှထွက်ခွာမသွားမီ တိရိစ္ဆာန်အားလုံးကို နှုတ်ဆက်ရန် ဆင့်ခေါ်ခဲ့သော်လည်း ဆယ့်နှစ်ကောင်သာ လာခဲ့သည်။ ဆုလာဘ်တစ်ခုအနေနဲ့ သူတို့ရောက်လာသောနေ့တွင် အစဉ်အလိုက် တစ်နှစ်ပြီးတစ်နှစ် နာမည်ပေးသည်။

လူတစ်ဦး၏ မွေးနှစ်ကို အုပ်စိုးသော တိရိစ္ဆာန်သည် ထိုလူ၏ဘဝအပေါ် လေးနက်သော ဩဇာလွှမ်းမိုးမှုရှိကြောင်း အယူသီးမှုတစ်ခုရှိသည်။ ဗေဒင်ဆရာများသည် အနောက်တိုင်းရှိ လစဉ်ဟော ဗေဒင်ဆရာများကဲ့သို့ တိရိစ္ဆာန်နိမိတ် (သို့) လက္ခဏာများကို အသုံးပြုသည်။ ဥပမာအားဖြင့်၊ တရုတ်ဗေဒင်ပညာရှင်တစ်ဦးသည် မြင်းနှစ် (the horse of year) တွင်မွေးဖွားသောလူတစ်ဦးသည် 'ရွှင်လန်း၊ လူကြိုက်များပြီး အခြားသူများ ချီးမွမ်းခြင်းကို နှစ်သက်သည်' ဟု ဟောကိန်းထုတ်နိုင်သည်။

ဤဗေဒင်ပညာရှင်များသည် လူကြိုက်များသော်လည်း အန္တရာယ်ရှိသော အယူသီးမှုများဖြစ်သည်။ နက္ခတ်ဗေဒင်အလေ့အကျင့်ကို သမ္မာကျမ်းစာတွင် ရှင်းရှင်းလင်းလင်း ရှုတ်ချထားသည်။— ဟေရှာယ ၄၇:၁၂-၁၃ တွင်၊ “သင်သည် ငယ်သော အရွယ်မှစ၍၊ ကြိုးစား အားထုတ်သော နတ်ဝိဇ္ဇာအတတ်နှင့်၊ ပြုစားသော အတတ်အမျိုးမျိုးတို့ကို အမှီပြု၍ တည်နေလော့။ အကျိုး ကို ရကောင်းလျှင် ရလိမ့်မည်။ နိုင်ကောင်းလျှင် နိုင်လိမ့် မည်။ သင်သည် များပြားသော တိုင်ပင်ခြင်းအားဖြင့် ပင်ပန်းလှပြီ။ မိုဗ်းကောင်းကင်ကို ကြည့်ရှုသော သူ၊ ကြယ်နက္ခတ်တို့ကို

မှတ်သောသူ၊ သင်၌ဖြစ်လတံ့သော အမှုကို၊ လ၏အခြင်းအရာအားဖြင့် ဟောတတ်သော သူတို့သည် ထ၍ သင့်ကို ယခု ကယ်တင်ကြစေ။”

အမှုအကျင့်၊ စီးပွားရေး၊ ဆက်ဆံရေး သို့မဟုတ် အနာဂတ်ကို ခန့်မှန်းရန် လ၊ နေနှင့် ကြယ်များကဲ့သို့ ကောင်းကင်ရှိအရာများကို ကိုးကွယ်ခြင်း သို့မဟုတ် ဂမ္ဘီရဇယားများကို အသုံးပြုခြင်းကို သမ္မာကျမ်းစာတွင် တင်းကြပ်စွာ တားမြစ်ထားသည် (၂ ဓမ္မရာဇဝင် ၂၃:၅-၇)။ ၎င်းတွင် ဘူမိဗေဒပညာရှင် သို့မဟုတ် Feng Shui Master၊ Bomoh သို့မဟုတ် Shaman နှင့် တိုင်ပင်ခြင်းလည်း ပါဝင်သည်။ (တရားဟောရာ ၁၈:၁၀-၁၃)။

ခရစ်ယာန်များအနေနှင့်၊ ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်တွင် ရှင်းရှင်းလင်းလင်း ခွင့်မပြုထားသော အယူသီးသောအလေ့အကျင့်များကို ယဉ်ကျေးမှုအမည်ဖြင့် ဖြန့်ဝေခြင်းမပြုရန် သတိပြုကြပါစို့ (ဝတ်ပြုရာ ၁၉:၂၆-၃၁)။

နှုတ်ခွန်းဆက်ခြင်းနှင့် Ang Pows (အနီရောင်စာအိတ်ထဲ ပိုက်ဆံ)

နှစ်သစ်မှာ ပျော်ရွှင်ဖွယ်နှစ်သစ်ဖြစ်ပါစေလို့ ဆုတောင်းရင်း သားသမီး၊ မိဘ၊ အဘိုးအဘွား ဒါမှမဟုတ် တခြားသူတွေကို ပေးလှူတဲ့ အနီရောင်စာအိတ်လေးတွေ(လက်ဆောင်)၊ ချစ်ခြင်းမေတ္တာနှင့် ဝတ်ပြုကိုးကွယ်မှုတို့ကို ပြသခြင်းသည် ကောင်းပြီး စည်းစိမ်ဥစ္စာကို လွှမ်းမိုးခြင်း၏ သင်္ကေတများမဟုတ်ဘဲ မေတ္တာနှင့် လေးမြတ်မှု အမှုအရာအဖြစ် နားလည်သရွေ့ လက်ဆောင်ပေးကမ်းခြင်းသည် လက်ခံနိုင်ဖွယ်ရှိသည်။

ရွှေကို ကိုယ်စားပြုသည့် အနီရောင် (အချို့က သွေး၏အရောင်ကို ကိုယ်စားပြုသည်ဟု ဆိုသော်လည်း) သည် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကြွယ်ဝမှု၊ စည်းစိမ်နှင့် လောကအောင်မြင်မှုတို့ကို စွဲငြိမနေသင့်သော ခရစ်ယာန်များအတွက် 'အနီရောင်' သည် ဘာမှမထူးခြားပါ။ ကျွန်ုပ်တို့၏ တရုတ်နှစ်သစ်ကူး နှုတ်ခွန်းဆက်စကားတွင်၊ ထိုလူအတွက် မြင်သာထင်သာရှိသော သို့မဟုတ် ငွေကြေးချမ်းသာမှုကို ရည်ညွှန်းသော Gong Xi Fa Cai သည် ခရစ်ယာန်များအတွက် မသင့်လျော်ပါ။ နှစ်သစ်တွင် ငြိမ်သက်ခြင်း သို့မဟုတ် ဘုရားသခင်ထံမှ ထာဝရပျော်ရွှင်မှုကို ရရှိရန် ဆန္ဒများသည် ပို၍သင့်လျော်သည်။

ကယ်တင်ခြင်းကျေးဇူးတော်နှင့် ခွင့်လွှတ်ခြင်းကျေးဇူးတော်ကြောင့် ဘုရားသခင်က ကျွန်ုပ်တို့ကို ကောင်းချီးပေးသောကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့ ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်ရမည်ဖြစ်သည်။ ခရစ်တော်သည် ကျွန်ုပ်တို့အတွက် အသေခံပြီး၊ ကျွန်ုပ်တို့ကို ရွေးနှုတ်ကာ သေခြင်းမှ ထမြောက်ကာ၊ အပြစ်နှင့်

သေခြင်းကို ဖျက်ဆီးပြီး ကျွန်ုပ်တို့အား ထာဝရအသက်ကို ပေးဆောင်ခဲ့သော သခင်ခရစ်တော် ကျွန်ုပ်တို့တွင်ရှိသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ခရစ်ယာန်များအတွက်၊ ခရစ်တော်သာလျှင် ကျွန်ုပ်တို့၏နှစ်သစ်တွင် မျှော်လင့်ချက်ဖြစ်သည်။

တရုတ်ဘာသာဖြင့် နာနတ်သီးကို အွန်လိုင်(onglai)ဟုခေါ်သောကြောင့် အချို့မှာ စက္ကူနာနတ် သီးများကို အိမ်များတွင် ချိတ်ဆွဲထားကြသည်။ အချို့က စည်းစိမ်ချမ်းသာကို ဆောင်ကြဉ်ရန် တံတိုင်းပေါ်တွင် တရုတ်စကားလုံးကို ဇောက်ထိုးတင်ကြသည်။

တရုတ်နှစ်သစ်ကူးကာလတွင်လည်း အချို့သော သက်ကြီးရွယ်အိုများသည် ဖဲချပ်များ သို့မဟုတ် မာဂျောင့်ဖြင့် လောင်းကစားပြုလုပ်ကြပြီး ချမ်းသာကြွယ်ဝမှုကို ကိုယ်စားပြုသည့် ရွှေချောင်းပုံ များကို ပြသထားကြသည်။ ခရစ်ယာန်မိသားစုများ အနေဖြင့် ထိုသို့သော အလေ့အကျင့် အားလုံးကို ရှောင်သင့်သည်။ ၎င်းတို့သည် ဘုရားတရားမဲ့ လောဘကြီးသော စိတ်ဓာတ် (ထွက်မြောက်ရာ 20:17; 1 Timothy 6:6-10) ၊ ခရစ်ယာန်များ နှင့် မကိုက်ညီဘဲ လောဘနှင့် ဝိသမလောဘ များသာဖြစ်သည်။

တရားဟောရာ ၈:၁၈ တွင်ဖော်ပြထားသည့်အတိုင်း ကျွန်ုပ်တို့သည် လိုက်နာရမည့်- 'သင်၏ဘုရားသခင် ထာဝရဘုရားကိုသာ အောက်မေ့ရမည်။ အကြောင်းမူကား၊ သင်၏ ဘိုးဘေးတို့ အား ကျိန်ဆိုတော်မူသော ပဋိညာဉ်တရားတော်ကို ယနေ့ကဲ့သို့ တည်စေလိုသောငှာ၊ စည်းစိမ်ရတတ်သော အစွမ်းသတ္တိကို ဘုရားသခင်ပေးတော်မူ၏။'

အိမ်သန့်ရှင်းရေး

တရုတ်နှစ်သစ်ကူးရဲ့ ပထမဆုံးနေ့မှာ အယူသီးမှုတစ်ခုက အိမ်ကို တံမြက်စည်းမလှဲရန် တောင်းဆိုသည်။ လူအချို့သည် သူတို့၏ တံမြက်စည်း၊ စုတ်တံများကိုပင်ဝှက်ထားကြသည် အကြောင်းမှာ တံမြက်စည်းများလှဲခြင်းသည် 'ကံဆိုးခြင်း' ဖြစ်ပြီး 'စည်းစိမ်ဥစ္စာ' နှင့် ကံကောင်းခြင်း' တို့ကို သုတ်သင်ပယ်ရှင်းကြလိမ့်မည်ဟု ယူဆကြသည်။

ဆန့်ကျင်ဘက်အားဖြင့်၊ အိမ်သန့်ရှင်းရေးသည် ယခင်နှစ်၏ 'ကံဆိုးခြင်း' ကို ဖယ်ရှားခြင်း ဖြစ်သည်ဟူသော အယူဆသည် ခရစ်ယာန်များလက်မခံသော မှားယွင်းသော အယူဆတစ်ခု ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် အသစ်ကိုအစပြုခြင်းသဘော ဆိုလိုခြင်းဖြစ်ပေမည်။ သို့သော် အယူသီး မှုမရှိသော နှစ်စဉ်သန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် အိမ်၏ သင့်လျော်သော ထိန်းကျောင်းမှုမှာ ကောင်းသော အယူအဆဖြစ်သည်။

ချိုသာသောစကားကိုသာပြောပြီး (ကိတ်မုန့်အချို၊ ကြက်ဥကြော်နှင့် ဂျုံမှုန့်) စားသင့်သည်ဟု အချို့ကပြောကြသည်။ နှစ်သစ်ကူးမှာ ကောင်းကင်ဘုံကို ပြန်သော 'မီးဖိုချောင်နတ်ဘုရား' ရဲ့ ပါးစပ်ကို ချိုမြိန်စေတယ်လို့ ထင်ရှားတဲ့ ရိုးရာပုံပြင်တွေအရ သိရပါသည်။

အခြားအယူသီးသောတရုတ်လူမျိုးများသည် နှစ်သစ်ကူး၏ပထမနေ့တွင် မည်သည့်အရာကိုမှ မချိုးဖဲ့ရန် ဂရုစိုက်ကြသည်။ အကယ်၍ ချိုးဖဲ့ရင် ကျန်နှစ်များတွင် 'ကံဆိုးခြင်း' ကို ယူဆောင်လာမည်ဟု ယူဆကြသည်။

ထိုကဲ့သို့သော အယူသီးမှုများသည် ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်များနှင့် မကိုက်ညီသောကြောင့် ခရစ်ယာန်များ ရှောင်ရှားသင့်သည်။

ခြင်္သေ့အကနှင့် မီးပန်းများ

နောက်ထပ် တရုတ်နှစ်သစ်ကူး ဓလေ့တစ်ခုကတော့ ခြင်္သေ့နဲ့ နဂါးအကတွေဖြစ်ပြီး ခြင်္သေ့နဲ့ နဂါးအကတွေက စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေ ဒါမှမဟုတ် ဈေးဆိုင်တွေမှာ 'နိမိတ်ဆိုး' တွေကို လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေတာကြောင့် ကံကောင်းစေတယ်လို့ ယူဆကြသည်။ အားလုံးမဟုတ် ပေမယ့် အများစုမှာ ယင်းအလေ့အကျင့်များသည် ဗုဒ္ဓဘာသာဘုရားကျောင်းများနှင့် ဘာသာရေး ဆိုင်ရာ ကိုယ်ခံပညာအဖွဲ့များတွင် မူလအစရှိသည်။

ရိုးရာဓလေ့အရ မကောင်းဆိုးဝါး Nian ကို နှိမ်နင်းရန် ရည်ရွယ်သည့် ဆူညံသော မီးရှူးမီးပန်းများ အသုံးပြုခြင်းသည် စင်ကာပူအတွက် ရှေးယခင်ကပင်ဖြစ်သော်လည်း တရုတ်၊ ထိုင်ဝမ်၊ ဟောင်ကောင်နှင့် အခြားနေရာများတွင် တွင်ကျယ်စွာ ကျင့်သုံးနေဆဲဖြစ်သည်။

မီးရှူးမီးပန်းများသုံးခြင်းသည် မတော်တဆဖြစ်ပွားမှုများနှင့် မီးလောင်မှုများ ဖြစ်စေသောကြောင့် စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် တားမြစ်ထားသည်။ သို့သော် ဤဘေးကင်းရေးကို ထည့်သွင်းစဉ်းစား ခြင်းမရှိသည့် အလေ့အကျင့်သည် ခရစ်ယာန်များမဟုတ်ပါ။ ခရစ်ယာန်များသည် ယင်းကို ရှောင်ကြဉ်သင့်သည်။

မိသားစုအလည်သွားခြင်းနှင့် ရင်းနှီးမှု

ခရစ်ယာန်များအနေနှင့် ကျွန်ုပ်တို့သည် ကောင်းမွန်သော တရုတ်နှစ်သစ်ကူး ဓလေ့များကို ထိန်းသိမ်းနိုင်သည်မှာ - မိသားစုများနှင့် ဆွေမျိုးများထံ အလည်အပတ်သွားခြင်း၊

နှုတ်ဆက်စကားဖလှယ်ခြင်း၊ သားသမီးတို့အား လက်ဆောင်ပေးခြင်း၊ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေများနှင့် အိမ်နီးချင်းများအတွက် ဘုရားသခင်ကောင်းချီးများ နှင့် ငြိမ်သက်ခြင်းခံဖို့ ဆုတောင်းပေးခြင်း တို့ဖြစ်သည်။ ယင်းတို့သည် အဓိပ္ပာယ်ရှိသော လူမှုရေးနှင့် မိသားစုတွေ့ဆုံမှုများဖြစ်ပြီး ကျွန်ုပ်တို့၏ တရုတ်ယဉ်ကျေးမှု၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းဖြစ်သည်။ ပြန်လည်ဆုံဆည်းပြီးအတူတကွ ညနေစာသုံး ဆောင်ခြင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ချစ်ခင်ရသူများထံသို့ရောက်ရှိရန် အချိန်ကောင်းဖြစ်ပြီး အရသာရှိ သောအစားအစာ များကိုလည်း လက်လွတ်မခံသင့်ပါ။

ကျွန်ုပ်တို့သည် တစ်စုံတစ်ဦးအား 'မင်္ဂလာရှိသော သို့မဟုတ် ငြိမ်းချမ်းသော တရုတ်နှစ်သစ်ကူး' ဖြစ်ပါစေဟု ဆုတောင်းသောအခါ၊ ၎င်းတို့၏ ကယ်တင်ခြင်းအတွက်ပါ ဆုတောင်းပြီး ဖြစ်နိုင်ပါက ဧဝံဂေလိတရားကို ဝေမျှကာ ဘုရားသခင်၏အကူအညီကို ရယူပြီး အသက်ရှင်ရန် လိုအပ်သည်။

၎င်းသည် ဘုရားသခင်အား ဝတ်ပြုရန်နှင့် ဘုန်းတော်ထင်ရှားစေရန် အခွင့်အလမ်းသစ်များ ရရှိသည့်နှစ် Xin Nian (နှစ်သစ်) ၏ လေးနက်သောအဓိပ္ပာယ်ကို ကိုယ်စားပြုသည့် ရာသီအလိုက်ကျင်းပသည့်ပွဲဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ ရွေးနုတ်ရှင်ဖြစ်ပြီး နှစ်သစ်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏ယုံကြည်မှုနှင့် ပျော်ရွှင်မှု၏အခြေခံ အုတ်မြစ်ဖြစ်သည်- အကြောင်းမှာ 'လူမည်သည်ကား၊ ခရစ်တော်၌ရှိလျှင် အသစ် ပြုပြင်သောသတ္တဝါဖြစ်၏။ ဟောင်းသောအရာ တို့သည်ပြောင်းလဲ၍ ခပ်သိမ်းသောအရာတို့သည် အသစ်ဖြစ်ကြပြီ။' (၂ကော ၅:၁၇)။

ကျမ်းစာလမ်းညွှန်ချက်

ဤရာသီတွင် ကျွန်ုပ်တို့ ဆင်ခြင်နိုင်သော အခြားသက်ဆိုင်ရာကျမ်းစာများစွာရှိပါသည်။ ဥပမာအားဖြင့်၊ ပေါလုက 'သင်တို့သည်စားသော်၎င်း၊ သောက်သော်၎င်း၊ မည်သည့်အမှုကို ပြုသော်၎င်း၊ ဘုရားသခင်၏ ဘုန်းတော်ကို ထောက်၍ ခပ်သိမ်းသောအမှုကိစ္စကို ပြုကြလော့။' (၁ ကောရိန္တူ ၁၀:၃၁)။ 'ခပ်သိမ်းသောအရာတို့၌ ကျေးဇူးတော်ကြီးလှပါ၏ဟု ငါတို့သခင်ယေရှုခရစ်၏ နာမတော်ကို ထောက်၍၊ ခမည်းတော်ဘုရားသခင်ရှေ့၊ ကာလအစဉ်မပြတ်ဝန်ခံကြလော့။' (ဧဖက် ၅:၂၀)။

၁ သက်သာလောနိတ် ၅:၂၂ ကိုလည်း သုံးသပ်ကြည့်ပါ- 'မကောင်းမှုမှန်သမျှကို ကြဉ်ရှောင်' ပါ။ ကျွန်ုပ်တို့ခရစ်ယာန်များအနေနှင့် နုံသာပေါင်းမီးရှို့ခြင်း၊ သို့မဟုတ် ဘုရားကျောင်းများသို့ လည်ပတ်ခြင်း၊ ဘိုးဘေးများကို ကိုးကွယ်ခြင်း သို့မဟုတ် ဘာသာရေး သို့မဟုတ် ဝိညာဉ်ရေးဆိုင်ရာ အပေးအယူလုပ်ခြင်းတို့ဖြင့် ရုပ်တုကိုးကွယ်ခြင်းကို ရှောင်ကြဉ်ကြပါစို့။

‘ထိုကြောင့်၊ ငါတို့သည် ယခုမှစ၍ အချင်းချင်း မစစ်ကြာမစီရင်ဘဲ နေကြကုန်အံ့။ ညီအစ်ကိုချင်း ထိမိ၍ လဲစရာအခွင့်၊ မှားယွင်းစရာအခွင့်မရှိစေမည်အကြောင်း သာ၍ စီရင်ကြကုန်အံ့။’ (ရောမ ၁၄:၁၃)။ ‘ညီအစ်ကိုတို့၊ သင်တို့သည်လွတ်ခြင်းအခွင့်ကို ရသောသူဖြစ်ကြ၏။ သို့သော်လည်း ဇာတိပကတိအား အခွင့်ကိုပေး၍၊ ထိုလွတ်ခြင်းကို မသုံးကြနှင့်။ အချင်းချင်းချစ်၍ အမှုချင်းကို ဆောင်ရွက်ကြလော့။’ (ဂလာတီ ၅:၁၃)။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏တာဝန်ခံမှုကို သတိရပြီး ကောင်းသောသက်သေခံချက်ဖြစ်ရန်နှင့် ပွဲတော်ရာသီအတွင်း အချင်းချင်းအပေါ် စစ်မှန်သောမေတ္တာနှင့် ဂရုစိုက်မှုကို ပြသရန်ဖြစ်သည်။

နိဂုံး

ကပ်ရောဂါသည် ပြီးခဲ့သောနှစ်များတွင် ကျွန်ုပ်တို့အား အပြည့်အဝ တရုတ်နှစ်သစ်ကူး အခမ်းအနားကျင်းပရန် အတားအဆီးများရှိသော်လည်း ယခုနှစ်တွင် ဘေးကင်းရေး အစီအမံအများစုကို ဖယ်ရှားခြင်းဖြင့် ပိုမို ကောင်းမွန်ပါသည်။ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ဘုရားသခင်ကို ဝတ်ပြု၍ ဘုန်းထင်ရှားစေရန် ဖြစ်သည်။ ဆာလံ 65:11 - “ငါသည် ဘုရားသခင်ကို ခိုလှုံသည်ဖြစ်၍ ကြောက်စရာမရှိ။ လူသည် ငါ၌အဘယ်သို့ ပြုနိုင် သနည်း။” ကယ်တင်ခြင်းခံရပြီးနောက် ကျွန်ုပ်တို့၏ယဉ်ကျေးမှုလေ့ထုံးတမ်းများသည် သမ္မာကျမ်းစာပါ တားမြစ်ချက်များနှင့် မြင့်မြတ်သောဥပဒေများကို လိုက်နာရမည်ဖြစ်သည်။

တရုတ်လူမျိုးတို့သည် အချင်းချင်း ငြိမ်းချမ်းစွာ နှုတ်ဆက်ကြသည်မှာ နှစ်လိုဖွယ်ကောင်းလှသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏မေတ္တာရှင်သခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့အား စစ်မှန်သောရွှင်လန်းမှု၊ ငြိမ်းချမ်းမှု၊ ကျေးဇူးတော်နှင့် မျှော်လင့်ချက်များ ပေးသနားတော်မူပါစေ။ 2023 တရုတ်နှစ်သစ်ကူးရာသီတွင် ဤမကြံ့စွမ်းပြင်းထန်လှသော ကျန်းမာရေးအကြပ်အတည်းကြားတွင်ပင် ကျွန်ုပ်တို့သည် တာဝန်သိစွာ ခရစ်တော်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏ဆွေမျိုးများနှင့် မိတ်ဆွေများနှင့်အတူ ဘုရားလမ်းပြသည့်အတိုင်း ကယ်တင်ခြင်းအကြောင်း သက်သေခံနိုင်ပါစေ။

Rev. Dr Jack Sin
Sovereign Hope Bible-Presbyterian Church
Singapore